
Stanowisko koła Wolni i Solidarni do sprawozdania Komisji Gospodarki i Rozwoju o 

przedstawionym przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej projekcie ustawy o zmianie 

ustawy o swobodzie działalności gospodarczej  (tekst niewygłoszony) 

 

    Panie Marszałku! Wysoka Izbo!  

 

W imieniu koła Wolni i Solidarni przedstawiam stanowisko co do prezydenckiego projektu 

ustawy o zmianie ustawy o swobodzie działalności gospodarczej. 

    Mikro-, małe i średnie przedsiębiorstwa stanowią ponad 99% wszystkich przedsiębiorstw 

w naszym kraju. To na nich opiera się polska gospodarka i to one stanowią źródło utrzymania 

dla większości Polaków. Potrzeba wspierania rozwoju tego sektora jest, moim zdaniem, 

bezdyskusyjna. 

    Omawiany dziś prezydencki projekt ustawy wpisuje się w zapoczątkowaną przez rząd 

Prawa i Sprawiedliwości politykę wspierania przedsiębiorców, politykę doceniającą potencjał 

i znaczenie małych i średnich firm, której celem jest przede wszystkim ułatwienie 

przedsiębiorcom prowadzenia biznesu. W ramach tej polityki stworzony został pakiet ˝100 

zmian dla firm˝, którego zadaniem jest m.in. zmiana stanu, w którym to państwo jest 

największym zagrożeniem dla przedsiębiorcy. Taki kierunek prac uważam za słuszny, a jego 

kontynuację za konieczność. 

    Głównie dlatego cieszy mnie podjęta przez naszego prezydenta inicjatywa ustawodawcza. 

Za ułatwienie dla przedsiębiorców uważam bowiem zobligowanie projektodawców do 

przedstawiania w uzasadnieniu wnoszonych pod obrady Sejmu projektów ustaw wpływu 

zawartych w nich regulacji na mikro-, małe i średnie przedsiębiorstwa. 

    Mimo iż obecnie w odpowiednich regulaminach istnieją ogólnikowe zapisy mówiące o 

badaniu wspomnianego wpływu, to nie są to zapisy na tyle jednoznaczne, by w sposób 

powszechny obowiązywały, a co za tym idzie, przynosiły oczekiwane efekty. Podkreślenia 

wymaga również, że do przedstawionego w omawianym projekcie zobowiązania zobligowani 

będą wszyscy wnoszący projekty ustaw - zarówno rząd, jak i posłowie czy strona społeczna. 

Uważam, że wprowadzenie tych regulacji w formie aktu normatywnego będzie miało jedynie 

pozytywne skutki. 

    Koło Wolni i Solidarni z przyjemnością poprze dalsze procedowanie nad tym projektem. 

 


